
Generalforsamling  22. november 2013 
Formandens beretning  
 
Perioden 2013 - 2014 har været usædvanlig på nogle punkter – men dagligdagen har været ganske normal, 
hvilket i Bouqet-sammenhæng alligevel altid er noget specielt. 
Lad mig starte med dagligdagen – dvs. de fem smagninger siden sidste formandsberetning. 
Først en sammenfattende statistisk  oversigt: 
 
P. gr. af manglende referater kan ikke alt verificeres præcist – men ca. således ser det ud: 
ca 6 fl. hvid 
ca 44 fl. rød 
2 fl. port 
ialt   52 flasker + sikkert lidt flere  - især hvide 
 
drukket af 5 x 8 mand- 3 afbud = 37 mand = 1,4 flaske pr. mand pr. smagning 
Hertil kommerca 25 liter vand = 0,67 l. pr mand 
 
Der er blevet drukket for i alt 7574 = 1514 pr. gang = 204,70 kr. - i snit pr. mand (iberegnet 3 afbud) 
Flaskerne har i snit kostet 145 kr  
billigste: kr. 45 
dyreste: ca. 300-  
 
Serveringer: 
Husker ikke menuen for generalforsamlingen nov. 2012 p. gr. af manglende referat 
1 x krebinetter med ovnbagte rodfrugter, bearnaisesovs og salat 
1 xFlæskesteg m. rødkål kartofler og klæbende sovs 
1 x kalvefrikassé m. salat 
1 x coq au riesling med ris og ikke-klæbende sovs 
 
Der er i snit blevet spist 2 skåle peanuts m. rosiner pr. gang = 10 skåle 
1 - 2 skåle andre snacks - i snit 7 skåle saltstænger 
snacks ialt 17 skåle – i snit 2, 1 skål pr. mand 
Hertil kommer 5 x ost - i snit 3 forskellige - 15 pakker/stk. ost – i snit 1,9 pakke ost pr. mand 
5 klaser vindruer – i snit 0,6 klase pr. mand 
5 røde pebre – ligeledes 0,6 klase 
 
Diverse: 
der er blevet smadret 1 glas - det svarer til 0,125 glas pr. mand 
Hymnen er blevet afsunget 2 gange – i snit 0,25 gange pr. mand. 
Der var én sammenlapning af pande med lægehjælp – i snit 0,125 pr. medlem 
der var to punkteringer – 0,2 pr. medlem 
Der blev fortalt ca. 2 vitser pr gang – med en lille overvægt i frække – dvs. 0,2 vittigheder pr. mand pr. gang 
 
Hvorfor nu denne mængde statistik? 
1. Det er vigtigt at gøre status en gang imellem og se nøgternt på ens egen indsats. Har jeg drukket for 
meget eller for lidt? Er 0,2 vittigheder pr. mand pr. smagning tilfredsstillende? Er Guds bevarende hånd 
over os, når der kun er 0,125 sammenlapninger m. lægelig bistand, hvor man kunne have forventet flere? 
Er den gennemsnitlige pris pr. flaske for høj eller for lav? 
Alt dette kan tages med ind i debatten herefter. 
 



Alt dette er foregået ved følgende lejligheder: 
Generalforsamling i Fladholte - med hund – en glimrende aften, hvor Ole Trip-Nokengang hjemdrog 
pokalen – altså for 5. gang. Vi håber alle, at det ikke sker igen i aften. Ærefulde 2. pladser tæller ikke, 
desværre. Alt i alt var der god stemning i taxabussen hjem, selv om alle havde hver sit at tænke på. 
 
I januar var vi hos Ole Birch i mosen, hvor katten var blevet smidt ud af Stifter. Vi kom som sædvanlig hos 
Ole godt rundt i geografien, og der lagdes op til Tysklandsturen i september. Ole havde herudover 
arrangeret en individuel quiz med 54 spørgsmål om vin – åååååh, det var svært, så svært at formandens 
cykel punkterede ca. ved rundkørslen på vej hjem. Han blev dog i fuld solidaritet fulgt til dørs af sin nabo 
Stifter. Desuden havde han glemt sin telefon, som Ellen afleverede allerede næste dag. Jeg er lutter 
taknemmelighed over for dem, der bar og fulgte. Alt i alt var det en dejlig aften. 
 
I marts var der smagning hos Ole Trip med et større mandefald, og flere af de deltagende var småsløje. 
Formanden hørte Sjostakovitj’s 8. symfoni imens, men sendte gode tanker. Efter referatet at dømme var 
det en spændende aften omkring portugisiske vine. Man kan ikke det hele. 
 
Hos Ole Tofte var vi den 31. maj i smukt vejr. Det var en dejlig forårsaften med start udenfor.  Jeg citerer 
fra en mail: ” Ser stadig for mig de tre hoppende piger oppe over det grønne, sollyset ind gennem det andet 
vindue – et timelangt poetisk bagtæppe for dejlige smagsoplevelser og samvær med brødrene”.  
 
I august havde vi den årlige udflugt med damer, som altid hyggeligt. I skønt sensommervejr  kørtevi i 
dejlige landskaber nord for Slagelse, ad for de fleste af os ikke så benyttede cykelruter. Rovfugle sejlede 
over os, og øllet smagte godt på bænkene med klokkestabel. Frokosten på terrassen hos Dorthe og Finn var 
en overflod af medbragt  mad og drikke og god snak. Et af årets højdepunkter. 
 
Sidste smagning før iaften var i oktober hos Notaren med temaet ”Kinesiske vine” – eller rettere: de vine, 
som den kinesiske  mafia indkøber i Europa” – en aften med hovedvægt på franske vine. Der blev sat pris på 
de fleste af vinene – men de fleste gange den forkerte. 
  

Det var referatet vedr. det normale – her kommer lidt om det specielle: 
 
Der har været to særrlige arrangementer: 
I juni måned havde vi hos Notaren en herrefrokost på terrassen. Det truende regnvejr fik ingen indflydelse 
på den gode stemning. Værten havde stegt ribbenssteg i 3-4 timer og alle medbragte lækre retter.  Snapsen 
var rigelig og varieret, øllet godt. Snapseviserne blev sunget, så ingen på Sønderås var i tvivl om det gode 
humør. Efter mange timer var der fri dans, en enkelt kvinde prøvede at komme ind og få en dans, men det 
lykkedes ikke. Der er fra flere sider ytret ønske om, at denne herrefrokost kunne være et fast arrangement i 
juni. Vi tager det op under punkt forslag. 
 
Det andet arrangement var årets højdepunkt - den vellykkede Tysklandstur i september. Måske fik vi ikke 
gjort den store vinøse indsats vedr. distriktets vine – bortset fra at vi drak en del. Men det var en dejlig tur, 
der styrkede sammenhængskraften i Bouquet. Vejret var perfekt, vi svedte en del om natten – 
arrangementet vel tilrettelagt. Isudvalget i Worms var stort og lækkert, siger man. Jeg tror alle vi ser frem til 
en en ny Bouquet-rejse om et par år. Tak til arrangørerne. Tak til chaufførerne, tak til de gode råd fra 
bagsædet, når det gik vildt til i motorvejsudfletningerne. Til videre drøftelse:  hvorledes skal overskuddet på 
godt syvethalvttusind anvendes? Skal vi allerede nu tænke på ny vinrejse - og hvorhen? 
Jeg siger tak for formandsskabet i perioden, som har været god! Og tak for hjælp og støtte. 
 

   Notaren/FG 


